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Protokół nr XLV/22 z sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego w dniu 21 września 

2022 r. 

Ad. 1 Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum. 

Obrady XLV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji otworzył o godz. 1300 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego Paweł Sadza. Następnie powitał 

wszystkich radnych (zał. nr 1 do prot. – lista obecności radnych) oraz wszystkie 

osoby uczestniczące w dzisiejszej sesji, a także oglądające transmisję. Kolejno 

poinformował, iż zgodnie z par. 18 ust. 2a Statutu Powiatu obrady Rady są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Z kolei 

przebieg sesji zostanie zarejestrowany na karcie CF (compact flash), nagranie 

to stanowić będzie załącznik do protokołu. Kolejno poinformował również, iż obrady 

odbywać się będą zgodnie z klauzulą informacyjną dotyczącą obowiązku 

informacyjnego RODO w sprawie nagrywania przebiegu sesji Rady Powiatu 

Pszczyńskiego. Kolejno poprosił radnych o potwierdzenie swojej obecności 

na oprogramowaniu Esesja. Następnie przekazał, że ustawowy skład Rady wynosi 

23 radnych i na podstawie potwierdzeń uczestnictwa, w sesji zdalnej uczestniczy 

20 radnych. 

Obecni w chwili rozpoczęcia obrad: 

1. Andrzej Babiński 

2. Barbara Bandoła 

3. Roman Bańczyk 

4. Bogumiła Boba 

5. Damian Cieszewski 

6. Helena Gąska 

7. Zdzisław Goik 

8. Zdzisław Grygier 

9. Danuta Kocurek 

10. Wojciech Lala 

11. Waldemar Lipus 

12. Marek Lucjan 

13. Aleksander Malcher 

14. Janusz Orlik 

15. Józef Pabin 

16. Michał Pudełko 

17. Stefan Ryt 
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18. Paweł Sadza 

19. Krzysztof Spyra 

20. Krystian Szostak 

21. Marian Szwarc 

22. Grzegorz Wanot 

23. Alojzy Wojciech 

Przewodniczący Rady przekazał, że liczba ta stanowi kworum, co umożliwia 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Następnie przekazał, że wszyscy radni 

otrzymali porządek obrad (zał. nr 2 do prot.), w związku z tym zapytał, czy ktoś 

z radnych, bądź Zarządu zgłasza jego uzupełnienie? 

P. Starosta, w imieniu Zarządu Powiatu, złożyła wniosek o uzupełnienie porządku 

obrad sesji o projekt uchwały w sprawie przyznania medalu "Za Zasługi dla 

Powiatu Pszczyńskiego" Muzeum Zamkowemu w Pszczynie (Druk Nr 9).  

Kolejno Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać 

głos, wobec ich braku, poddał pod głosowanie imienne wniosek Zarządu Powiatu  

o uzupełnienie porządku obrad poprzez dodanie w pkt 4 ppkt 9, tj. projektu 

uchwały w sprawie przyznania medalu "Za Zasługi dla Powiatu Pszczyńskiego" 

Muzeum Zamkowemu w Pszczynie (Druk Nr 9) (podczas głosowania zdalnego 

obecnych było 20 radnych) (zał. nr 3 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, porządek obrad został 

uzupełniony o dodatkowy projekt uchwały.  

Kolejno Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie imienne przyjęcie porządku 

obrad ze zmianą (podczas głosowania zdalnego obecnych było 20 radnych)  

(zał. nr 4 do prot.).  

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, porządek obrad został 

przyjęty przez Wysoką Radę pozytywnie jednogłośnie.  

Podczas obrad na salę narad przybyła radna Bogumiła Maria Boba, w związku  

z czym obecnych było 21 radnych. 

Ad. 2 Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 31 sierpnia 2022 r.  

Prowadzący obrady przystąpił do realizacji punktu 2 porządku obrad, tj. przyjęcia 

protokołu z XLIV sesji Rady z dnia 31 sierpnia 2022 r. Poinformował, że do dnia 

dzisiejszej sesji, nikt z radnych nie złożył wniosku o dokonanie zmian w zapisie 

protokołu wyłożonego do wglądu. W związku z powyższym zapytał radnych, czy ktoś 

chciałby, to uczynić w dniu dzisiejszym? Przypomniał, że zgodnie z par. 11, ust.1a 

Statutu Powiatu głosowania jawne na sesjach Rady odbywają się za pomocą 

urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań 

radnych, czyli za pomocą tabletów.  

Wobec braku chętnych do zabrania głosu, poddał pod głosowanie imienne,  

projekt protokołu z XLIV sesji Rady Powiatu (podczas głosowania na sali obrad 

obecnych było 21 radnych) (zał. nr 5 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 20 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 1 głos 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w wyniku głosowania, powyższy protokół został 

przyjęty pozytywnie większością głosów przez Wysoką Radę.   

Ad. 3 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 3 porządku obrad dotyczy 

sprawozdania  Starosty z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym, po czym 

poprosił p. Starostę o jego przedstawienie. 

Starosta Pszczyński Barbara Bandoła przedstawiła sprawozdanie z pracy Zarządu 

Powiatu Pszczyńskiego w okresie od dnia 31 sierpnia do dnia 20 września 2022 r.  

(zał. nr 6 do prot.). Poza treścią sprawozdania poprosiła o zwrócenie uwagi 

na aktualne informacje nt. sytuacji rynku pracy w Powiecie Pszczyńskim. Dodała, 

że już od dłuższego czasu prosi p. Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy 

w Pszczynie, aby przedstawiała informacje i traktuje je, jako załącznik 
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do sprawozdania. Zwróciła uwagę, że można śledzić trendy na rynku pracy 

i sprawdzać, jak zmienia się stopa bezrobocia i sytuacja firm zarejestrowanych 

na terenie naszego Powiatu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza pytania 

do przedmiotowego sprawozdania, wobec braku chętnych do zabrania głosu, 

zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 4 Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał. 

Przewodniczący Rady przekazał, że punkt czwarty porządku obrad dotyczy 

rozpatrzenia projektów uchwał Rady Powiatu oraz ich podjęcia.  

Ad. 4.1) 

Prowadzący obrady przekazał, iż pierwszy projekt uchwały dotyczy przyznania 

medalu „Za Zasługi dla Powiatu Pszczyńskiego" Tadeuszowi Żyle, po czym 

zapoznał z treścią autopoprawki do uzasadnienia ww. projektu uchwały (zał. nr 7 

do prot.). Następnie poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje Stałe 

Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 8 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier  odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 9 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie przyznania 

medalu „Za Zasługi dla Powiatu Pszczyńskiego" Tadeuszowi Żyle wraz 

z autopoprawką i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali 

obrad obecnych było 21 radnych)(zał. nr 11 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XLV/370/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przyznania medalu „Za Zasługi dla Powiatu 

Pszczyńskiego" Tadeuszowi Żyle, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez 

Radę Powiatu (zał. nr 12 do prot.). 

Ad. 4.2) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany Uchwały  

Nr XXXV/315/21 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 15 grudnia 2021 r.  

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie  

powiatu pszczyńskiego na rok 2022, po czym poprosił o przedstawienie opinii  

przez jedną Komisję Stałą Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XXXV/315/21 Rady Powiatu Pszczyńskiego z dnia 15 grudnia 

2021 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie powiatu pszczyńskiego na rok 2022 i poddał go pod głosowanie 

imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 21 radnych)(zał. nr 

13 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XLV/371/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXV/315/21 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego z dnia 15 grudnia 2021 r. w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu pszczyńskiego na rok 2022,  

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 14 do prot.). 

Ad. 4.3) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy wyrażenia 

zgody na zawarcie umów w zakresie świadczenia usług publicznego transportu 

zbiorowego na liniach powiatowych objętych dopłatą wynikającą z ustawy  

o Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 
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publicznej, po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe  

Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 8 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 9 

do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że jednym z podstawowych zadań, jakie 

przypisano jednostkom samorządowym jest tworzenie prawa, które dla mieszkańców 

działania danej jednostki, jak również podmiotów zarejestrowanych na tym terenie, 

będą jednolite i będą obowiązywały absolutnie wszystkich. Zwrócił uwagę, 

że uchwała, która zostanie za chwilę podjęta jest jak najbardziej słuszna i potrzebna, 

ale jego zdaniem staje na przekór części mieszkańców Powiatu, konkretnie Gminy 

Miedźna, która, choć osobiście nie chce mówić o powodach, jest pozbawiona dopłat 

do przewozów komunikacyjnych. W związku z powyższym wyraził w tym temacie 

swoje niezadowolenie, że jednak ustawy można interpretować w sposób 

niekoniecznie taki, jakiego oczekują mieszkańcy i jaki rozumieją. Przekazał, 

że podobnie, jak na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady, zaapelował do Zarządu 

Powiatu, aby mieszkańców Gminy Miedźna postawić na tym samym poziomie, 

jeśli chodzi o dostęp do komunikacji ponadgminnej, jak pozostałych mieszkańców 

gmin naszego Powiatu. Przekazał, że jego zdaniem z czasem i trudem, któraś 

z kadencji Rady do tego jednak dojdzie, bowiem w przeciągu czterech lat nic się 

w tym temacie nie zmieniło. Dodał, że nie jest to proces, o którym była mowa 

na Komisjach, że spróbujemy na miesiąc czasu uruchomić linię autobusową. 

Zwrócił uwagę, że przekonanie ludzi, aby przesiąść się z samochodów 

do komunikacji publicznej musi trwać. Dodał, że są na sali osoby, które doskonale 

o tym wiedzą, w tym p. Wiceprzewodniczący Rady, który wie, że niektóre działania 

samorządu wymagają czasu i to właśnie jest jedno z takich, żeby młodzież 

i mieszkańców przekonać, że czas skończyć z niepotrzebnym jeżdżeniem wyłącznie 

samochodami do własnych celów. Poprosił, aby przypomnieć sobie, jaka była 

sytuacja w PKP, gdzie był wcale nieodległy czas, w którym mówiło się, 

że praktycznie przystanki kolejowe popadały w ruinę i były likwidowane. Przekazał, 

że dzisiaj człowiek siada z najwyższą przyjemnością do pociągu. Dodał, że jego 
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zdaniem przyjdzie też taki czas, że Polacy zaczną korzystać z komunikacji publicznej 

po to, aby nie tylko opowiadać o ochronie środowiska, korkach, czy innych rzeczach, 

ale aby po prostu w tym temacie działać i tu też jest rola samorządu. 

P. Starosta w nawiązaniu do wypowiedzi przedmówcy przekazała, że komunikacja 

ponadgminna na terenie Gminy Miedźna odbywa się na bazie dwóch linii,  

które wypełniają właśnie to zadanie. Podobna sytuacja jeszcze do tego roku 

dotyczyła Gminy Goczałkowice-Zdrój w momencie, kiedy przestała funkcjonować tam 

linia obsługiwana przez prywatnego przedsiębiorcę, Powiat przejął rolę, bo taki był 

jego obowiązek. Dodała, że nie jest to kwestia interpretacji ustawy, tylko jej realizacji. 

Ponadto zwróciła uwagę na sytuację linii z Kobióra, której organizatorem jest  

Gmina Kobiór i w porozumieniu z Powiatem taka linia jest realizowana. Dodała, 

że Zarząd Powiatu przygląda się temu, jak wygląda organizacja komunikacji. 

Przypomniała, że Powiat tak naprawdę od niedawna zaczął wypełniać bardzo 

intensywnie te funkcje, bowiem wcześniej nie było, to realizowane, więc wydaje się,  

że jesteśmy na dobrej drodze, aby pomyślnie zorganizować komunikację na terenie 

Powiatu. 

Wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, Przewodniczący Rady odczytał 

projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów w zakresie 

świadczenia usług publicznego transportu zbiorowego na liniach powiatowych 

objętych dopłatą wynikającą z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej i poddał go pod głosowanie 

imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 21 radnych)  

(zał. nr 15 do prot.). 

Głosowanie:  

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XLV/372/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów w zakresie 

świadczenia usług publicznego transportu zbiorowego na liniach powiatowych 

objętych dopłatą wynikającą z ustawy o Funduszu rozwoju przewozów 

autobusowych o charakterze użyteczności publicznej, została przyjęta 

pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 16 do prot.). 
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Ad. 4.4) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy powierzenia 

Gminie Pawłowice zadania z zakresu właściwości Powiatu Pszczyńskiego, 

po czym poprosił o przedstawienie opinii przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię  

Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 8 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 9 

do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie powierzenia 

Gminie Pawłowice zadania z zakresu właściwości Powiatu Pszczyńskiego 

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 21 radnych) (zał. nr 17 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XLV/373/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie powierzenia Gminie Pawłowice zadania z zakresu 

właściwości Powiatu Pszczyńskiego, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie  

przez Radę Powiatu (zał. nr 18 do prot.). 

Ad. 4.5) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy rozpatrzenia 

skargi na działanie Starosty Pszczyńskiego z dnia 19 sierpnia 2022 r., po czym 

poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię  

Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 8 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 9 

do prot.). 
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko  odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie prowadzący obrady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na działanie Starosty Pszczyńskiego z dnia 19 sierpnia 2022 r. i poddał go 

pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych było 

21 radnych) (zał. nr 19 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XLV/374/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Starosty 

Pszczyńskiego z dnia 19 sierpnia 2022 r., została przyjęta pozytywnie jednogłośnie 

przez Radę Powiatu (zał. nr 20 do prot.). 

Ad. 4.6) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy określenia 

zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku, po czym poprosił o przedstawienie opinii 

przez dwie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 8 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku i poddał go pod głosowanie imienne  

(podczas głosowania na sali obrad obecnych było 21 radnych) (zał. nr 21 do 

prot.). 
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Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLV/376/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 roku,  

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 22 do prot.). 

Ad. 4.7) 

Prowadzący obrady przekazał, iż następny projekt uchwały dotyczy zmian budżetu 

Powiatu Pszczyńskiego na 2022 rok, po czym poprosił o przedstawienie opinii 

przez wszystkie Komisje Stałe Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię 

Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 8 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 9 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2022 rok i poddał go pod głosowanie imienne  

(podczas głosowania na sali obrad obecnych było 21 radnych) (zał. nr 23 

do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLV/376/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmian budżetu Powiatu Pszczyńskiego na 2022 rok,  

została przyjęta pozytywnie jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 24 do prot.). 
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Ad. 4.8) 

Prowadzący obrady przekazał, iż kolejny projekt uchwały dotyczy zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2022 - 2030, 

po czym poprosił o przedstawienie opinii przez wszystkie Komisje Stałe Rady 

Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Finansów Waldemar Lipus odczytał pozytywną opinię  

Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 8 do prot.). 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska Zdzisław 

Grygier odczytał pozytywną opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 9 

do prot.). 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Michał Pudełko odczytał pozytywną 

opinię Komisji z dnia 19 września 2022 r. (zał. nr 10 do prot.). 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały, wobec 

braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Pszczyńskiego na lata 2022 – 2030 

i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad obecnych 

było 21 radnych) (zał. nr 25 do prot.). 

Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała Nr XLV/377/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Pszczyńskiego na lata 2022 - 2030, została przyjęta pozytywnie jednogłośnie  

przez Radę Powiatu (zał. nr 26 do prot.). 

Ad. 4.9) 

Prowadzący obrady przekazał, iż ostatni projekt uchwały wprowadzony do porządku 

obrad dzisiejszej sesji dotyczy przyznania medalu "Za Zasługi dla Powiatu 

Pszczyńskiego" Muzeum Zamkowemu w Pszczynie po czym otworzył dyskusję  

nad projektem uchwały, wobec braku chętnych do zabrania głosu, odczytał projekt 

uchwały i poddał go pod głosowanie imienne (podczas głosowania na sali obrad 

obecnych było 21 radnych) (zał. nr 27 do prot.). 
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Głosowanie: 

za - 21 głosów 

przeciw - 0 głosów 

wstrzymało się - 0 głosów 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Uchwała Nr XLV/378/22 Rady Powiatu 

Pszczyńskiego w sprawie przyznania medalu "Za Zasługi dla Powiatu 

Pszczyńskiego" Muzeum Zamkowemu w Pszczynie, została przyjęta pozytywnie 

jednogłośnie przez Radę Powiatu (zał. nr 28 do prot.). 

Ad. 5 Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady przekazał, że piąty punkt porządku obrad dotyczy odpowiedzi 

na interpelacje. Poinformował, że na ostatniej sesji Rady Powiatu nie została złożona 

żadna interpelacja, a jedynie wniosek przez radną Bogumiłę Marię Bobę.  

W związku z powyższym zapytał, czy otrzymana odpowiedź wymaga 

doprecyzowania?  

Radna Bogumiła Maria Boba poprosiła o doprecyzowanie, czy Zarząd Powiatu 

wystąpi do p. Dyrektor z zapytaniem, jakich pracowników medycznych brakuje 

w Szpitalu, tj. lekarzy i pielęgniarek. Dodała, że stypendia można byłoby rozciągnąć 

również na pielęgniarki. Zwróciła uwagę, że jest niewyobrażalna katastrofa, bowiem 

od wczoraj na SOR w Bielsku-Białej leży pacjentka i nie ma jej gdzie dać, 

bo wszystkie oddziały są pełne. Przekazała, że jest bardzo mało chirurgów 

zabiegowców, bowiem 5 lat temu było ich 22 000, nie wie, ilu ortopedów, ale teraz 

jest 8 000, z czego 3 000, to osoby, które operują na oddziałach, co jest 

przerażające. Dodała, że na ostatnim dyżurze, na którym była od rana operowali 

tętniaka rozwarstwiającego, niedrożność tętnicy kończyny dolnej, krwawienie 

z przewodu pokarmowego, którego nie dało się zachowawczo załatwiać, np. przy 

pomocy gastroskopii wejść i ostrzyknąć naczynie, a o 2300 mieli operować wyrostek. 

Zapytała, jaka jest wydolność chirurgów po tylu godzinach pracy? 

Przewodniczący Rady przekazał, że nikt nie odpowie przedmówczyni na zadane 

pytanie. 

Radna Bogumiła Maria Boba kontynuując przekazała, że chodzi o to, aby dać szansę 

młodym ludziom, aby chcieli studiować medycynę, abyśmy mieli z powrotem swoich 

lekarzy. Dodała, że trudno liczyć na to, że z tych, którzy wyjechali wielu wróci, a jest 

taka katastrofa, że radni nie zdają sobie z tego sprawy. 
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P. Starosta w odniesieniu do pierwszej części wypowiedzi przedmówczyni 

przekazała, że Zarząd Powiatu jest w stałym kontakcie z p. Prezes Spółki 

prowadząca Szpital w Pszczynie i p. Dyrektor Szpitala, tam gdzie są potrzeby 

kadrowe, w wyniku zabiegów managerskich pozyskiwani są lekarze i pielęgniarki. 

Dodała, że dziś p. Prezes nie zgłasza takich niedoborów i na ten rok ma również 

plany kadrowe, które już są bardzo konkretne. Następnie zwróciła uwagę, że Zarząd 

Powiatu pochylił się bardzo szczegółowo nad wnioskiem radnej Bogumiły Marii Boby 

i przygotowana została analiza możliwości wsparcia studentów medycyny oraz jakie 

są krajowe i samorządowe systemy wsparcia. Dodała, że materiał w tej sprawie 

zamieszczony został na oprogramowaniu Esesja. Zwróciła uwagę, że jest system 

zachęt do podejmowania i kontynuowania studiów na wybranych kierunkach 

medycznych w Polsce. Dodała, że jest specjalny miernik Krajowego Planu 

Odbudowy i Zwiększania Odporności opublikowany 14 lipca 2022 r. Wyjaśniła, 

że jest to system motywacji kandydatów na studia medyczne, który powstał  

w odpowiedzi na problem niedoboru kadr medycznych, który ma pomóc odwrócić 

niekorzystne trendy i zapewnić dopływ personelu medycznego na rynek pracy 

w sytuacji rosnącego zapotrzebowania na świadczenia zdrowotne. Dodała, że 

trudno, aby czytała całość, ale chciałaby, aby radni pochylili się nad dokumentem, 

w którym widać, jakie są możliwości sięgania po wsparcie ze strony młodzieży 

interesującej się tymi kierunkami. Przekazała, że przeanalizowane zostały również 

przez Wydział Kontroli i Zdrowia różne rozwiązania stosowane w samorządach, 

ale też dopytywano o doświadczenia, które również zostały tam wskazane. Dodała, 

że w zasadzie można powiedzieć, że środki samorządowe ogólnie rzecz biorąc 

nie bardzo chyba powodują zmianę sytuacji, bo w jednym z sąsiednich powiatów, 

na taki ogłoszony program trzy lata temu zgłosiło się osiem osób, a żadna z nich 

jeszcze nie podjęła pracy zgodnie z umową, ale termin na to jest dosyć długi, 

a niektóre z tych osób wyjechały za granicę i nie ma możliwości zatrzymania. 

Przekazała, że czasem trzeba dochodzić wypłaconych środków. Zwróciła uwagę, 

że jest to dosyć skomplikowana sytuacja, bowiem był tylko jeden nabór, a potem 

nie było już chętnych. Poinformowała, że nie rozwijając teraz w szeroki sposób 

tematu, zachęciła do przeanalizowania tej dosyć długiej analizy przygotowanej  

przez Wydział Kontroli i Zdrowia. 

Radna Bogumiła Maria Boba przekazała, że chciała zauważyć, iż dając stypendium,  

można zawrzeć od razu umowę, że dana osoba musi odpracować je, a nie pójdzie,  

gdzie będzie chciała. Dodała, że osobiście miała stypendium fundowane przez 

9 miesięcy, ale z uwagi na to, że absolwenci Wrocławskiej Akademii uciekali w całą 
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Polskę, kazano im wybierać stypendia w ciągu 3 tygodni. Dodała, że osobiście 

chciała przyjść do Pszczyny, ale miała już wszystkie wykorzystane i musiała wziąć 

w Województwie Wrocławskim i trzeba było odpracować, bo nie było innej 

możliwości. Zwróciła uwagę, że przez 10 miesięcy pracowała na uczelni, co liczyło 

się, jako odpracowanie ze względu na decyzję Przewodniczącego Wojewódzkiej 

Rady Narodowej w Warszawie, ale pozostałe miesiące musiała odpracować. Dodała, 

że za 9 miesięcy stypendium musiała odpracowywać 1,5 roku. Jej zdaniem słusznym 

jest, że można zobowiązać do odpracowania stypendium na konkretnym terenie i nie 

będą mogli wyjechać, albo tak jak było dawniej należało zwracać środki za całe 

studia. Przekazała, że aktualnie w Niemczech mimo, że są w Unii Europejskiej 

i w Holandii muszą zwracać za studia, jeśli opuszczają kraj i chcą pracować, gdzie 

indziej i nie mogą postąpić inaczej, co jest bardzo słuszne. Zwróciła uwagę, że skoro 

obywatele danego kraju łożą na studia, z uwagi na to, że rodzice łożą tylko na 

maleńką część, a de facto studia opłacają wszyscy podatnicy. Jej zdaniem dając 

stypendium należy powiązać z obowiązkiem odpracowania tylu lat, ile brało się 

stypendium. Zwróciła uwagę, że w Oświęcimiu już od dawna mają stypendia. 

Przewodniczący Rady przekazał, że dobrym sposobem będzie przejrzenie 

przygotowanych materiałów dot. krajowych i samorządowych systemów wsparcia 

funkcjonujących w naszej rzeczywistości prawnej. Kolejno wobec braku dalszych 

chętnych do zabrania głosu, zamknął ten punkt porządku obrad. 

Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ten punkt porządku obrad dotyczy składania 

interpelacji i zapytań przez radnych. Przypomniał, że zgodnie z par. 20 ust. 4 Statutu 

Powiatu interpelacje i zapytania składane są na piśmie do Przewodniczącego Rady,  

który przekazuje je niezwłocznie Staroście. Starosta, lub osoba przez niego 

wyznaczona, jest zobowiązana udzielić odpowiedzi na piśmie nie później niż 

w terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. Wobec powyższego 

zapytał, czy ktoś z radnych wyraża chęć na ich złożenie? 

Radny Alojzy Wojciech przekazał, że na ostatniej sesji m.in. zabierał głos w sprawie 

prac nad przedłużeniem budowy ścieżki rowerowej wzdłuż drogi wojewódzkiej 933 

w Gminie Miedźna i p. Starosta mówiła wtedy, że będzie spotykać się  w tej sprawie 

z Wójtem Gminy Miedźna. W związku z powyższym złożył zapytanie, czy zostało już 

coś poczynione w tej sprawie? (załącznik nr 29 do protokołu).  
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P. Starosta przekazała, że temat ścieżki rowerowej przy drodze wojewódzkiej 933 był 

tematem spotkań z Wójtem Gminy Miedźna i koncepcja jest taka, aby zwrócić się  

do Marszałka, ale jest to kwestia wystąpienia, które należałoby dobrze przygotować  

ze strony Gminy i Powiatu. Dodała, że jest to temat, który będzie dotyczył 

projektowania być może budżetu na rok następny, choć jej zdaniem przyszłej 

kadencji, z uwagi na to, że zbliżamy się do końca kadencji i strasznie trudno jest 

snuć dalekosiężne perspektywy. Zwróciła uwagę, że nie jest jeszcze zakończony 

projekt ścieżek, bowiem jest, to tylko część dużego projektu pt. budowa Centrum 

Przesiadkowego i ścieżek rowerowych Powiatu wspólnie z Gminą Pszczyna, bowiem 

temat nie został jeszcze zakończony, ani podsumowany. Poinformowała, że jej 

rozmowa z Wójtem zakończyła się tym, że wspólnie wystąpią do Marszałka 

o przeanalizowanie możliwości wybudowania przy drodze wojewódzkiej kontynuacji 

ścieżki. 

Przewodniczący Rady, wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął 

ten punkt porządku obrad. 

Ad. 7 Wnioski i oświadczenia radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych zgłasza jakieś wnioski, czy 

oświadczenia? 

Radny Alojzy Wojciech w odniesieniu do szerokiej dyskusji toczącej się na ostatniej 

sesji Rady Powiatu nt. uchwały dot. zbycia działki przy Szpitalu przekazał, że w jego 

wystąpieniu proponował m.in. wykorzystanie do tego celu niewykorzystanych przez 

Szpital niszczejących obiektów przyszpitalnych tj. ewentualnie stołówki i pralni.  

Dodał, że Przewodniczący Rady odnosząc się do jego wypowiedzi w finale stwierdził,  

że nie wyobraża sobie, jak można wydzielić lokal na te cele. Zwracając się  

do Przewodniczącego Rady zwrócił uwagę, że istnieje możliwość wydzielenia lokalu 

i są to normalne działania, bowiem wystarczy, aby lokal miał trwałe przegrody,  

aby przygotować odpowiednią dokumentację przez odpowiednich fachowców  

i mapy geodezyjne, następnie spisać akt notarialny, wprowadzić właściciela do ksiąg 

wieczystych, a przede wszystkim wystąpić do miejscowego Starosty, w naszym 

przypadku Pszczyńskiego o ustanowienie oddzielności lokalu. Dodał, że są  

to kompetencje w gruncie rzeczy w finale Starosty, nikogo innego. Kończąc 

wypowiedź przekazał, że chciałby powiedzieć Przewodniczącemu Rady, jako byłemu 

Staroście, że z pewnością zna to, o czym mówi osobiście i jednocześnie wyrazić 

swoje zdziwienie jego niewyobrażeniem. 
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Przewodniczący Rady podziękował przedmówcy za tą cenną lekcję, natomiast 

kontekst był zupełnie inny. Przekazał, że przedmówca w swoim pytaniu, albo 

stwierdzeniu użył sformułowania, że skoro mogła tam być firma budowlana budująca 

drogi, to może tam być i Krwiodawstwo. Dodał, że zatem w domyśle Krwiodawstwo 

miałoby być, w tej części diagnostycznej, co we wcześniejszej dyskusji jawiło się, 

jako potencjalny obszar do wykorzystania przez Szpital. Odnośnie do przepisów 

prawnych przekazał, że zmiana sposobu użytkowania budynku jest jemu absolutnie 

znana. Kolejno wobec braku dalszych chętnych do zabrania głosu, zamknął ten 

punkt porządku obrad. 

Ad. 8 Informacje bieżące. 

W sprawach bieżących Przewodniczący Rady pogratulował Dyrekcji i pracownikom  

PZS nr 1 w Pszczynie im. gen. Józefa Bema z okazji 50-lecia powstania Zespołu 

Szkół, która jest bardzo dobrą techniczną szkołą. Kolejno  poinformował, że w dniu  

19 sierpnia 2022 r. na posiedzeniu wspólnym Komisji Finansów, Komisji Gospodarki, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Spraw Społecznych jej członkowie 

analizowali informację o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Pszczyńskiego  

za I półrocze 2022 roku oraz informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej oraz informację o przebiegu wykonania planu finansowego 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Pszczynie za I półrocze  

2022 roku, do których nie wnieśli uwag. Następnie poinformował, że na 

oprogramowaniu Esesja w informatorze dla radnych umieszczone zostało 

zaproszenie na Naradę Techniczno-Gospodarczą (NTG) dla Nadleśnictwa Kobiór 

w dniu 20 października 2022 r. Następnie podał, że kolejna sesja odbędzie się 

w dniu 26 października br. o godz. 1300. Kolejno zapytał, czy ze strony Zarządu 

Powiatu będą jakieś informacje bieżące, wobec ich braku, zamknął ten punkt 

porządku obrad.  

Ad. 9 Zamknięcie obrad XLV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego. 

Po wyczerpaniu porządku obrad, dziękując za obecność, Przewodniczący Rady 

zamknął obrady XLV sesji Rady Powiatu Pszczyńskiego VI kadencji o godz. 1342,  

wypowiadając stosowną formułę. 

Przebieg sesji został zarejestrowany na karcie CF, nagranie stanowi załącznik nr 30 

do protokołu. 

Przewodniczący Rady Powiatu Pszczyńskiego 

Paweł Sadza 
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Protokołowała: Aleksandra Folek-Krupnik 


